
Kadernota 2025
Keuzes maak je met elkaar & voor elkaar!

Voorzitter,

Voor ons ligt de kadernota 2025, een nota waar we als LBL in ieder geval onze
complimenten voor willen uitspreken richting onze ambtenaren, maar ook richting het
college voor het duidelijke, heldere en vooral ook eerlijke verhaal. Soms is de wereld
gewoon even niet mooier dan ‘ie is. LBL is blij met de voortvarendheid waarmee we
als gemeente en dus als raad diverse projecten en grote plannen vorm hebben
kunnen geven de afgelopen jaren.

Voorzitter, Het is mede daarom verdrietig te moeten constateren dat onze eigen
Rijksoverheid de gemeenten wel de taken, maar niet de knaken geeft. We hopen
erop dat de regering hier de aankomende maanden toch echt wel anders over zal
gaan denken en verstandige keuzes zal gaan maken die meer recht doet aan onze
inwoners.

Voorzitter, de eerste fase van het IHP krijgt steeds meer vorm. De plannen voor het
OBC zijn goedgekeurd, de Doornick in Doornenburg en de Vonkenmorgen in Gendt
zijn ook in de volgende fase aanbeland. Daar zijn we blij mee en trots op. In 2024
staat de (her)evaluatie van ons huisvestingsplan op de rol, LBL wil graag weten van
de portefeuillehouder hoe we ervoor gaan zorgen dat het Integraal huisvestings
Plan geen Incidenteel Huishoud Potje wordt, maar dat we met een goed
onderbouwde, financiële en realistische visie komen voor het onderwijs de
aankomende jaren.

Voorzitter, het sociaal domein, doet onze begroting behoorlijk pijn. De loonkosten én
de kosten voor de jeugdzorg stijgen explosief én structureel. Dat baart ons zorgen.
We zien echt wel dat we in het sociale domein grote stappen hebben gezet de
afgelopen jaren. Dat ambitieniveau is fantastisch en siert onze gemeente, maar we
moeten ook durven kijken waar we ‘aan de voorkant’ kunnen voorkomen dat onze
inwoners en met name onze jeugd in dit sociale vangnet terechtkomen. Door als
gemeente blijvend te investeren in onze M(S)FA’s is dat volgens LBL juist mogelijk!
Deze plekken waar mensen elkaar kunnen ontmoeten zorgen voor verbinding,
saamhorigheid én zorgen ervoor dat mensen fitter, actiever en dus gezonder blijven.



De opening van de Leemhof in Gendt was mooi om te zien, de unanieme steun in de
raad voor het MFA in Haalderen was hartverwarmend. Onze plannen om hierin te
investeren moeten we daarom ook niet bij voorbaat al in de ijskast zetten, maar we
blijven deze plannen uiteraard wel kritisch bekijken én volgen.

Voorzitter, we zijn blij en verrast dat we een aantal grotere woningbouwprojecten
van de grond hebben gekregen. Denk aan de Blauwe Hoek in Doornenburg,
Vleumingen II in Gendt, de Poelwijk in Angeren en ook de Sallandstraat in
Haalderen krijgt vorm. Tegelijkertijd kunnen we flink aan de bak in Huissen met
Driegaarden II en III en de plannen voor de Zandsestraat in Bemmel beginnen ook
echt vorm te krijgen. We hopen dat we (ondanks de moeilijke tijden die aanbreken)
kunnen blijven bouwen voor iedereen en elke portemonnee. De gezonde balans in
woningaanbod is goed voor onze kernen en daarmee voor onze inwoners.

Voorzitter, het wordt echt tijd dat we de papieren werkelijkheid met betrekking tot
onze mobiliteit gaan omzetten naar het daadwerkelijk aanpakken van deze
knelpunten. We zijn ook wel realistisch, we kunnen niet alles tegelijk, niet alles alleen
(provincie/rijk) en niet voor iedereen 'het goede doen’. Toch vinden wij als LBL wél
dat het GMP+ op dit moment in een fase is beland waarbij onze inwoners echt
resultaten moeten gaan bemerken. Het wordt voller, drukker en complexer op én
buiten onze wegen. We willen de portefeuillehouder dan ook vragen om een
kleine, korte update met betrekking tot het GMP+.

Voorzitter, deze kadernota laat zien dat we de aankomende jaren écht forse
uitdagingen op ons pad zullen tegenkomen. Wat betreft LBL zijn er in dit verhaal dan
ook letterlijk en figuurlijk geen ‘heilige huisjes’ meer als we deze keuzes moeten
gaan maken. We hopen dan ook dat we elkaar als raad kunnen vinden in deze
pittige opgaven die voor ons liggen.

Het is te hopen dat de nieuwe regering in Den Haag wél zorgt voor ‘de knaken die
horen bij onze taken’.

LBL kiest uiteraard voor de uitgestoken hand en niet voor het gestrekte been.

Moeilijke keuzes maak je namelijk mét elkaar én voor elkaar.

Dank u wel.


